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městské části A. Důl / Č. KřížPředstavujeme

ANTONÍNův DůL na snímku Milana vilímka Jihlavského. Jeho fotoobrazy městských částí jsou vystaveny od 1. dubna do 30. června v nemocnici ve spojovací 
chodbě mezi Domem zdraví a nemocnicí.

Chceme tu mít  klidné bydlení
Trápí nás předběžná plá-

novaná výstavba činžovních 
domů na prostranství mezi 
školkou a konečnou MHD, 
říká Květoslava Mrázková 
z Osadního výboru Antoní-
nův Důl, která spolu s Pavlem 
Kretschmannem (OV Červe-
ný Kříž) odpovídala na otáz-
ky Jihlavských novin.

Veronika Dawidowicz ז

Městské části Antonínův Důl 
a Červený Kříž jsou velmi často 
spojovány. Jak tomu ve skutečnos-
ti je?

Chci zdůraznit, že Antonínův Důl 
a Červený Kříž jsou jak historic-
ky, tak finančně propojeny. Veškeré 
akce, opravy a projekty organizuje-
me společně. Předsedou Osadního 
výboru Červený Kříž je pan Pavel 
Kretschmann.

Jaké to je být předsedkyní osad-
ního výboru? Je to velká zodpo-
vědnost?

Být předsedou, předsedkyní OV 
obnáší spoustu práce, kterou si 
vymýšlíme na sebe sami, věnujeme 
tomu svůj volný čas, energii. 

Podporu máme od města Jihlavy 
v osobě pana Fehéra, který má na 
starosti příměstské obce, co se týče 
financování. Pan Kuchyňa, který nás 
měl pod patronací, odešel z funkce 
a jsme v očekávání, jak bude město 
Jihlava dál příměstské obce podpo-
rovat.

Jak často se jako osadní výbor 
scházíte a jaká témata nejčastěji 
řešíte? 

Naše OV se scházejí pravidelně 
jednou za měsíc v místním pohos-
tinství. Aktuální téma je rozkopání 
komunikace a s tím spojená omeze-
ní dopravní obslužnosti pro místní 
obyvatele. 

V loňském roce byla na 3 dny sil-
nice uzavřená i pro MHD, dle plá-
nu má být tato úplná uzavírka i letos. 
Ztěžuje to i dopravu do místní škol-
ky, kam vozí děti i rodiče z okolí. 

Dobrá zpráva je, že bude oprave-
ná silnice, vystavěný chodník z A. 
Dolu do Č. Kříže a krytá zastáv-
ka v Červeném Kříži. V Antoníno-
vě Dole současně probíhá revitali-
zace hřiště, nové oplocení, branky, 
síť na nohejbal, koše na košíkovou. 
To financujeme z příspěvku, které 
město Jihlava každý rok uvolňuje 
pro OV. 

Pořádáte ve vaší městské části 
nějaké společenské akce?

V roce 2021 jsme poprvé rozsví-
tili vánoční strom u místní zastávky 
MHD, instalovali betlém, vyzdobi-
li Zvoničku, pořádali vánoční akci 
i přes známá omezení, děti dostaly 
dárky od Ježíška, pouštěly se koledy. 

V době Velikonoc byla instalovaná 
výzdoba jak u Zvoničky v Červeném 
Kříži tak i konečné MHD, děti hle-
daly velikonoční zajíce, které vyro-
bil pan Kretschmann. V tomto roce 
chceme navázat na započatou tradi-
ci - výzdoba obcí, velikonoční odpo-

ledne jak pro děti, tak i dospělé - co 
bude konkrétně, je překvapení. 

V červnu plánujeme již zažitou 
Pouťovou veselici, mši u místní kap-
ličky. Koncem prázdnin proběh-
ne tradiční maškarní RIO ÁDOL v 
místním pohostinství, v adventu je 
plánované setkání u vánočního stro-
mu. 

Podporujete také nějaké spor-
tovní aktivity?

Ze sportovních aktivit finančně 
podporujeme bruslení na jihlavském 
zimním stadionu, následuje nohej-
balový turnaj. 

Pohybové aktivity pro větší počet 
obyvatel rádi podpoříme.

Setkání rodáků organizujeme jed-
nou za 2 roky (proběhlo v loňském 
roce), zde navazujeme na tradici, 
kterou zavedla paní Svobodová a 
pan Černický.

Co se vám osobně v Antonínově 
Dole nejvíce líbí? Je něco, na co 
jste pyšná? 

V našich obcích chceme mít klid-
né bydlení, máme propojení do cen-
tra, velkou devizou byly lesy, které z 
velké části podlehly kůrovci, ale na 
vycházky do přírody stále můžeme, 
v dostupnosti jsou i studánky smě-
rem k Vysokému Kameni.

Co dalšího aktuálně trápí oby-
vatele Antonínova Dolu? Co vám 
v této lokalitě chybí? 

Velice nás trápí předběžná pláno-
vaná výstavba činžovních domů na 

prostranství mezi školkou a koneč-
nou MHD. 

Jedná se o louku, kde kdysi rostly 
květiny - vstavače, kopretiny, zvonky 
apod. 

Naším velkým přáním je dohod-
nout se s naším městem na vytvoření 
klidové zóny v podobě parku nebo 
ovocného sadu s možností komunit-
ního setkávání občanů. 

Vzhledem k tomu, že společenský 
život v obci zajišťovala bývalá sklár-
na a půjčovala k tomu i své prostory, 
potřebujeme vybudovat v budoucnu 
menší Komunitní centrum právě na 
zmíněném prostranství.

Co se vám v posledních letech 
podařilo? Máte nějaké plány do 
budoucna? 

Jsme rádi, že můžeme pořádat akce 
za finanční podpory města. V loň-
ském roce byly nainstalovány posi-
lovací stroje, a po malých krocích se 
zlepšuje vzhled naší obce.

Je v „Ádole“ nějaká rarita/zají-
mavost, co stojí za zmínku a co by 
lidé neměli přehlédnout, když se k 
vám vydají?

V Červeném Kříži máme Zvonič-
ku, kde každý večer zvoní klekání, 
tím děkujeme paní Šeré za dodržo-
vání tradice. 

V Ádole na vlastním pozemku 
postavil pan Pernička kapličku, zde 
vznikla spontánní sbírka andělíčků, 
na Vánoce zde hraje reprodukovaná 
hudba - koledy a dvakrát do roka je 
zde sloužena mše.


